
DAGSORDEN TIL BESTYRELSESMØDE  
SØSPEJDERNE I NORDHAVN 
TORSDAG DEN 23/3-2023 

Status: 
GODKENDT 

Til stede: 
Jeppe, Kasper, Louise og Annie. 

Frafald: 
Alexander. 

FASTE PUNKTER PÅ DAGSORDENEN 

VALG AF ORDSTYRER 
Kasper 

VALG AF REFERENT 
Kasper 

STATUS FRA LEDERGRUPPEN  
v. Annie og Louise 
Der indstilles til GF, at Annie bliver nye gruppeleder efter Louise. 

Ledergruppen er blevet enige om, at der skal fokuseres på mærkeforløb, da det er det, der i særlig grad 
motiverer børnene. 

Der er et ønske om minibudget til de enkelte gange. 

Catrine og Annie er ved at planlægge en ’sommerdag’. Dato ikke fastlagt. Det bliver en lørdag eller en 
søndag i sommermånederne. Her inviteres Nordhavn mhp. indtjening og opmærksomhed. Loppeboder, 
kagesalg, mv. Tanken er, at arrangementet skal ske ved Noatun. Under udvikling. 

Går overordnet godt med børnene. Der er problemer med starttidspunktet for nogen. Der er en tendens til, 
at de samme ikke dukker op. Det diskuteres, om der skal rækkes ud til de fraværende forældre.  
- bestyrelsen bakker op om dette, man ser gerne at søspejder prioriteres generelt, at der opfordres til aktivt 
afbud, men anbefaler individuel vurdering i forhold til børn, som er fraværende i kortere eller længere tid. 

Bestyrelsen drøfter sammensætning af grupperne. Selvom alderspændet i grupperne er få år, er der stor 
forskel på de store og de små i grupperne. Det kan udfordre sammenholdet og samvær ”på tværs”. 
Bestyrelsen anbefaler, at man indtænker de ældste i grupperne og giver dem mere lederansvar og ejerskab. 

Der arbejdes på forårsturen. Aktuelt ikke så mange tilmeldinger. Flere forventes. Fortsat svarfrist. 

Der er en oplevelse af, at ledergruppen er sårbar i forhold til sygdom og det kan besværliggøre planlægning 
og kontinuitet. Der er enighed om, at der løbende skal fokuseres på nye, mulige forældre, der kan indgå i 
lederrollen. 

Derudover udtrykker den øvrige bestyrelse stor ros til ledergruppens arbejde. 



STATUS PÅ GRUPPENS ØKONOMI 
Orienteringspunkt v. Kasper 
Regnskab for 2022, samt budget for 2023 og 2024 præsenteres. 

Flere emner berøres: 

Den økonomiske ramme diskuteres. Vi har en lille økonomi og bestyrelsen er enige om, at tanken må være, 
at kontingentindtægterne i fremtiden hovedsalig skal dække drift, som typisk er noget ingen vil støtte ved 
fondsansøgninger. 

2023 er første år, hvor vi i hele regnskabsåret kommer til at anvende DDS medlemssystem og det er derfor 
vigtigt, at al cashflow foregår her. Alle betaler via kort, enkelte har vist ikke registreret sig korrekt. 
Bestyrelsen opfordrer til, at alle lader deres kort registerere mhp. automatisk betaling. 

Jeppe foreslår et indmeldelsesgebyr/administrationsgebyr. Efter drøftelse enighed om et 
administrationsgebyr ved indmeldelse af nye medlemmer. Engangsgebyret sættes til kr. 75. 

Gruppelederkurser: Der er fortsat et ønske om, at vi i fremtiden kan sende ledere på kursus. Aktuelt er 
vores økonomi stram, men det er noget, som skal indgå i forbindelse med fondsansøgninger, når dette er 
sat i system. 

Budgetterne for 2023 og 2024 godkendes af bestyrelsen. 

STATUS PÅ MEDLEMSSITUATIONEN 
Orienteringspunkt v. Kasper 
Ventelisten gennemgås. Der er aktuelt ni på ventelisten. 

Ventelisten drøftes og der træffes følgende beslutninger: 
Vi optager fra 4 år på ventelisten (hjemmesidetekst skal tilrettes). 
Desuden skal hjemmesiden tilrettes ift. Familiespejd, idet vi aktuelt ikke tilbyder dette, medmindre, der er 
en familiegruppe, som melder sig. 

STATUS PÅ STØRRE ARRANGEMENTER OG TURE 
Orienteringspunkt v. Annie 
Vordingborgturen og sommerdagen præsenteres (lotteri, kagesalg, indtægt). Detaljer ikke fastsat. Skal 
fremmes via lokalaviserne. 

Jeppe: Der er behov for en kommende arbejdsdag, involverende forældrene, hvor der kommer styr på 
bådene, så de er klar til at komme i vandet. Nærmer planlægning ikke fastsat. 

STATUS PÅ SIKKERHED TIL SØS 
Informationspunkt v. Jeppe 
Der er købt redningsveste. Besværligt, at finde den rigtige størrelse, hvorfor det aftales, at 
vægtanvisningerne bliver anført med sprittusch på forsiden af vesten. 

EVENTUELT 
Forsikring: Drøftes. Vi har – via medlemsskabet i DDS – ansvarsforsikring for medlemmerne. Det er uklart, 
1) hvordan vi er dækket i forhold til søaktiviteter, 2) vi har brug for ansvarsforsikring, når vi begynder med 
søaktiviteterne. 
Kasper kontakter DDS mht. nuværende dækning og tilbud på ansvar for 5xopti, 1x flipper og følgebåd. 
 



 
Brænde: Priserne på brændetårnet er steget voldsomt og udgifterne hertil kan dårligt rummes af det 
eksisterende budget.  
Der præsenteres to modeller: 
1) Opfordring til forældre om at medbringe en post brænde (koster ca. 65 kr.) 
2) Vi anvender nogen af de budgetterede beløb til lederne, som ikke er anvendt i januar og februar måned 
(ca. kr. 1.000). 

 
VARIABLE PUNKTER PÅ DAGSORDENEN 

STATUS PÅ CONTAINEREN OG FREMTIDIGE PLANER HERFOR 
Informationspunkt v. Kasper 
Status gives. Møde med Alexander afholdt. Vi har skitseret en tredelt plan, hvoraf første del involverer 
containeren indvendigt, anden del omhandler området foran containeren – hvilket umiddelbart billiges af 
havnekomitéen, og en tredje del, som involverer taget. Der afventes rentegning fra Alexander, herefter skal 
afholdes yderligere et møde, hvor vi forsøger, at lave et budget til anvendelse ved fondsansøgning. 

PLAN FOR FONDSANSØGNINGER 
Informationspunkt v. Kasper 
Der er sket meget lidt her. Bestyrelsen bliver enige om, at nedsætte en ansøgningsudvalg under bestyrelsen 
med Kasper som formand og to forældre. Vil blive bragt op på GF. 

HJEMMESIDEN 
Informationspunkt v. Kasper og Jeppe 
Jeppe og Kasper har opdateret hjemmesiden. Info om, at alle ledere burde kunne lave deres egne 
nyhedsartikler på siden ved at logge ind med samme adgangskode som medlemsservice (lederlogin). 

FORBEREDELSE TIL GF 
Informationspunkt v. Jeppe 
Alt sendt og indkaldt rettidigt. 
Bestyrelsens forslag til dirigent: Kasper, referent: Louise 
 
20.000 EKSTRA FRA DDS 
Informationspunkt v. Jeppe 
Pengene skal bruges senest 1. april. Jeppe præsenterer tilbud fra Bauhaus på følgebåd med motor. 
Enighed om at investere i denne. Jeppe forestår købet. 


